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den 20. februar 2013

Kære Martin Lidegaard,

Det er nu 3 måneder siden at der blev lukket for nettomålerordningen og L 86 blev hastet igennem
Folketinget med begrundelsen, at >Da lovforslaget vil have virkning fra fremsættelsesdagen, haster det
med at skabe klarhed over de kommende regler for markedets aktører..<r

Men desværre er der fortsat en betydelig uklarhed om de kommende regler - og nu haster det alvorligt.
Mange af vore virksomheder er allerede lukkede og tusinder af medarbejdere afskediget. For hver uge
der går uden de nedenstående problemer løses, vil antallet af grønne arbejdspladser og virksomheder der
falder ud af arbejdsmarkedet blot tiltage i styrke.

Derfor vil vi sætte stor pris på hvis vi kunne fr at vide hvornår disse 7 spørgsmål er forventes afklaret i
forbindelse med opførelse af solcelleanlæg:

l. I Bekendtgørelse af lov om afgift af elektricitet $ 2, litra e. skal hver enkelt beboer i en
boligbebyggelse, for at kunne nettoafregne, trække eget kabel fra solcelleanlægget til egen

elmåler. En løsning på dette problem kunne væreo at etablere hovedmåler/bimålere, så

solcellestrømme kan nettoafregnes ved hovedmåleren. Hvornår forventes dette spørgsmål at
være afklaret?

Er der fundet en ubureaukratisk løsning på ejerkravet ved nettoafregning afAlmennyttige
Boligselskaber, der også omfatter den interne afregning?

Hvordan håndteres EU direktivet om frit valg af el-leverandør fremadrettet i boligforeninger?

Hvornår kan vi forvente en afklaring på spørgsmålet om og på hvilke betingelser kommuner og
regioner kan fritages for at selskabsgørelse vedrørende investering i solcelleanlæg, herunder
beskatning af elindtægten fra solcelleanlæg (Elforsyningslovens $ 2, stk. 4)?

Hvomår afklares det om kommunalt egetforbrug defineres som fællesanlæg?

Hvilke krav stilles der til solcelleanlæg og solcellelaug som fællesanlæg ($ 47, stk. 4, nr. 2) og
hvornår kan vi forvente at få en bekendtgørelse i høring?

Hvornår forventes det, at der er fundet en løsning på tariffer og målerleje ved timeafregning og
hvordan kan det løses for de energiselskaber der har vanskeligt ved at timeafregne?

Kan Almennyttige Boligselskaber finansierer solcelleanlæg over huslejen som f.eks. en del af en
energirenovering?
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